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مذاکره با زاکانی برای 
جمع آوری اتوبوس های 

ویژه بی خانمان ها

 سیر تا پیاز زندگی 
 علیرضا خمسه 
به روایت خودش

خبر
مخالفت قاطع کمیسیون انرژی با طرح بازتوزیع یارانه بنزین

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: اکثریت اعضای کمیسیون 
انرژی مجلس شورای اسلامی زمان اجرای طرح بازتوزیع یارانه بنزین را مناسب ندانسته و 
لازم است این طرح با تعامل و همفکری فراقوه ای مورد بررسی و ارزیابی قرار گیرد. مصطفی 
نخعی ضمن تشریح جلسه امروز کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، بیان کرد: در جلسه 
کمیسیون انرژی میزبان وزیر نفت بودیم و پیشنهاد دولت در خصوص روش جدید توزیع 
یارانه های بنزین مورد بحث و بررسی صورت گرفت. هدف این جلسه این بود که بدانیم دولت 
دقیقا چه هدفی را با این روش دنبال می کند. وی در ادامه اظهار کرد: توضیحاتی را وزیر 
نفت در این خصوص به اعضای کمیسیون ارائه کردند. به گفته ایشان سهمیه ای برای هر فرد 
ایرانی درنظر گرفته خواهد شد. این سهمیه یا ۱۵ لیتر و یا ۲۰ لیتر خواهد بود. هنوز جمع 
بندی بر روی میزان سهمیه انجام نشده است.  سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی در ادامه تصریح کرد: بر اساس این طرح به جای دادن سهمیه بنزین به خودروها، 
این سهمیه بین تمامی افراد جامعه تقسیم خواهد شد. این برنامه کلی است. نمایندگان نیز 
سوالات و دغدغه های خود را در ارتباط با این طرح بیان کردند. عمده اشکالاتی که به این 
طرح وارد شد اولا زمان اجرای طرح بود. با توجه به التهاباتی که در حوزه اقتصاد کشور وجود 
دارد اکثریت اعضای کمیسیون زمان را برای اجرای چنین طرح هایی مناسب نمی دانند. به 
خصوص اینکه بحث حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی نیز در بودجه مطرح است. به هیچ عنوان زمان 
برای اجرای چنین طرح هایی مناسب نیست. انتقادات دیگری که از سوی نمایندگان مطرح 
شد، شکل گیری قاچاق گسترده سوخت در مرزها، ایجاد تورم ناشی از پرداخت این یارانه 
ها و ایجاد بازار سیاه که ممکن است در سامانه پیش بینی شده برای خرید و فروش بنزین 
شکل بگیرد، بودوی در ادامه تاکید کرد: هم زمانی این برنامه ها باعث ایجاد نگرانی هایی در 
سطح جامعه شده است. به نظر می رسد به هیچ عنوان زمان برای اجرای چنین طرح هایی 
مناسب نیست. انتقادات دیگری که از سوی نمایندگان مطرح شد، شکل گیری قاچاق گسترده 
سوخت در مرزها، ایجاد تورم ناشی از پرداخت این یارانه ها و ایجاد بازار سیاه که ممکن است 
در سامانه پیش بینی شده برای خرید و فروش بنزین شکل بگیرد، بود. سخنگوی کمیسیون 
انرژی مجلس افزود: اجرای طرح های این چنینی نیازمند تعامل و همفکری بین تمام بخش 
ها بوده و یک مسئله فراقوه است. اینگونه نیست که دولت به تنهایی چنین تصمیمی را اتخاذ 
کرده و آن را اجرایی کند. اجرای این طرح نیازمند همفکری تمامی بخش ها در کشور است. 
پیوست های اقتصادی و اجتماعی باید در این طرح دیده شود. یک نگرانی دیگر که مطرح 
شد بحث محل اجرای این طرح در جزیره قشم و کیش بود. نماینده این منطقه اعلام کرد که 
این دو جزیره آمادگی لازم برای اجرای چنین طرح هایی را ندارد و باید تجدید نظر شود. یک 
نگرانی دیگر که مطرح شد بحث محل اجرای این طرح در جزیره قشم و کیش بود. نماینده 
این منطقه اعلام کرد که این دو جزیره آمادگی لازم برای اجرای چنین طرح هایی را ندارد و 
باید تجدید نظر شودوی در پایان بیان کرد: به طور کلی باتوجه به ابهامات بسیار زیادی که در 
خصوص این طرح وجود داشت درخواست کمیسیون انرژی از دولت این بود که طرح بازتوزیع 
یارانه بنزین را با نگاه دقیق تر ببیند. نباید با یک اقدام شتاب زده مشکلات جدی تری را در 
کشور به وجود آورد. وزیر نفت تاکید داشتند که این طرح به صورت پایلوت در مناطق اعلام 
شده اجرایی شده و معلوم نیست که به طور قطع در کل کشور اجرایی شود. ممکن است 
نتیجه اجرای طرح در مناطق پایلوت این باشد که اصلا اجرایی نشود. این طرح به هیچ عنوان 

به دنبال افزایش قیمت بنزین نیست. 

براساس بخشنامه جدید بانک مرکزی
سهمیه ارز مسافرتی کم شد

طبق اعلام رئیس سابق کانون صرافان، بانک مرکزی سهمیه ارز مسافرتی را تغییر داده 
و طبق آن، میزان فروش ارز مسافرتی توسط صرافی ها برای کشورهای با ویزا، ۲۰۰۰ یورو و 
برای کشورهای بدون ویزا معادل ۳۰۰ یورو شده است.کامران سلطانی زاده، از کاهش سهمیه 
ارز مسافرتی همزمان با کاهش نرخ ارز خبر داد و گفت: براساس بخشنامه بانک مرکزی، 
حداکثر میزان فروش ارز توسط شرکت های صرافی بابت مسافرین بالای ۱۸ سال و یکبار در 
سال تا سقف مقرر برای کشورهای با ویزا به صورت هوایی معادل ۲۰۰۰ یورو، برای کشورهای 
بدون ویزا به صورت هوایی ۳۰۰ یورو و مسافرتی به صورت زمینی، ریلی و دریایی نیز ۳۰۰ 
یورو یا معادل آن به سایر ارزهاست.وی ضمن انتقاد از تغییرات متناوب در سرفصل های 
مصارف ارزی خدماتی جهت تامین و فروش اسکناس افزود: قرار بر این بوده است تا بازار ارز 
متناسب با عرضه و تقاضا حرکت کند اما متاسفانه در عرضه و تقاضا دخالت می شود.طبق 
این گزارش، بانک مرکزی در اوایل آذرماه میزان ارز مسافرتی و ارز موردنیاز برای شرکت در 
دوره های آموزشی و پژوهشی را از ۲۰۰۰ یورو به ۲۲۰۰ یورو افزایش داد و بر تداوم روند 
تخصیص ارز بصورت اسکناس با مصارف خدماتی ۲۵ گانه تاکید کرد و از شبکه صرافی های 
کشور خواست تا درصورتیکه متقاضیان درخواست خرید ارز برای مصارفی، بجز مصارف تعریف 

شده در فهرست مذکور دارند، به بانک مرکزی اعلام کنند.

ایرانسل حامی ورزش هندبال کشور شد
ایرانسل رسماً حامی  ایرانسل و فدراسیون هندبال،  بین  قراردادی  امضای  با 

ورزش هندبال کشور شد.
به گزارش امتیاز، روز گذشته طی مراسمی در ساختمان مرکزی ایرانسل، با 
حضور دکتر علیرضا پاکدل رئیس و جمعی از مدیران فدراسیون هندبال جمهوری 
اسلامی ایران و دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل، همچنین دو عضو تیم 
ملی هندبال مردان و دو عضو تیم ملی هندبال بانوان به نمایندگی از ورزشکاران 
قرارداد  ورزشی،  رسانه های  خبرنگاران  نیز  و  ایران  هندبال  ملی  تیم های  عضو 
اپراتور  بزرگترین  و  اولین  حمایت  برای  هندبال  فدراسیون  و  ایرانسل  همکاری 

دیجیتال ایران از ورزش هندبال کشور، امضا شد.
بر اساس این قرارداد، ایرانسل به عنوان حامی انحصاری، از تیم های ملی و 
رقابت های باشگاهی هندبال کشور، در همۀ سطوح و تمام رده های سنی، حمایت 

خواهد کرد.
در این مراسم همچنین از پیراهن جدید تیم ملی هندبال ایران رونمایی شد. 
تلویزیون  لوگوی  و  پیراهن  ایرانسل در جلوی  لوگوی  با  پیراهن،  این  طرح جدید 

اینترنتی »لنز« ایرانسل در پشت پیراهن، اجرا شده است.
همچنین، لباس شمارۀ ۸ تیم ملی هندبال ایران، به نشانۀ »یار هشتم«، به 

صورت افتخاری به دکتر بیژن عباسی آرند، مدیرعامل ایرانسل، اهدا شد.
رئیس فدراسیون هندبال در این مراسم، با بیان اینکه از امروز، فصل جدیدی 
پشتیبانی  و  همراهی  با  کرد:  تأکید  خورد،  خواهد  رقم  کشور  هندبال  ورزش  در 
از  حمایت  در  موجود  مشکلات  بر  بتوانیم  امیدواریم  ایرانسل،  خوشنام  مجموعۀ 

ورزشکاران هندبالیست، بیش از پیش غلبه کنیم.
وی افزود: امروز در عرصه جهانی، مدیریت ورزشی الگوهایی را دارد که باعث 
پیشبرد اهداف آن شده و یکی از این الگوها، حضور صنایع و شرکت های بزرگ در 
ورزش است که باعث رشد ورزش دنیا می شود. ورزش ما هم قطعاً نیازمند حضور 
و حمایت حامیانی از این جنس است تا با توجه به جایگاه خاص ورزش در جامعه، 

پیروزی های ورزشی، باعث شادی و نشاط در اجتماع شود.
پاکدل با بیان اینکه »به ایرانسل بابت موفقیت و پیشگامی در انجام برنامه های 
ورزش،  در  ایرانسل  پای حضور  رد  می گویم«، گفت:  تبریک  اجتماعی،  مسؤولیت 
روزبه روز پر رنگ تر می شود و من به نمایندگی از خانوادۀ هندبال و جامعۀ ورزش، از 
ایرانسل، به خصوص دکتر عباسی آرند، هیأت مدیره و مدیران ایرانسل تشکر می کنم 

و امیدوارم که در آیندۀ درخشان هندبال، نقش و سهم پررنگی داشته باشید.
و  مشکلات  از  یکی  مالی،  دغدغۀ  رفع  با  امروز  که  مطلب  این  بیان  با  وی 
خلأهای هندبال برطرف شد و دوستان ایرانسل با توجه به ردپای این مجموعه در 
ورزش کشور و حسن نظری که داشتند، در کنار ما قرار گرفتند، تأکید کرد: ایرانسل 
از امروز در کنار هندبال قرار گرفت و امیدواریم این حضور، باعث رشد هر چه بیشتر 

ورزش هندبال در کشورمان شود.
ایام فاطمیه )س( و  ایرانسل، ضمن تسلیت  در ادامۀ این مراسم، مدیرعامل 
دومین سالروز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی، با ارائۀ تاریخچه ای از شکل گیری 
و اهم فعالیت ها و اقدامات ایرانسل، ارائه خدمات به نسل جوان و جدید به عنوان 
مخاطب اصلی و توجه به ورزش به عنوان یکی از علاقه مندی های این جوانان را، 
یکی از افتخارات ایرانسل دانست و گفت: خود را متعهد می دانیم که در حد توان، 
با لالیگا  ایرانسل در همکاری  از ورزش کشور حمایت کنیم.وی تجربۀ بین المللی 
در حوزۀ آموزش و استعدادیابی و نیز حمایت ایرانسل از کاروان ایران در المپیک 
حفظ  برای  ایرانسل  اقدامات  مهمترین  از  را  داخلی  پرطرفدار  ورزشی  تیم های  و 
در  ورزشی  موفقیت  هر  کرد:  تصریح  و  برشمرد  ورزشکار  و  جوان  نسل  با  ارتباط 
سطح ملی، ثمره اش رضایت عامه مردم است و کسب عناوین در سطح ملی، یکی 
از کم هزینه ترین ابزارها برای افزایش رضایتمندی و تزریق شادی و نشاط و کاستن 

بخشی از دغدغه های جامعه است.
عباسی آرند، موفقیت های اخیر در رشتۀ هندبال، مخصوصاً بانوان هندبالیست 
را نشان دهندۀ وجود جوانان مستعد و در عین حال، استقرار تیم مدیریتی کارآمد 
برای هدایت استعدادها عنوان کرد و آن را نویدبخش آینده ای روشن در این زمینه 
دانست و گفت: امیدواریم که دوستان ما در مجموعۀ فدراسیون، انتظارات از این 
بر کسب  علاوه  تلاش،  و  کار خوب  با  و  کنند  برآورده  به خوبی  را  ورزشی  رشتۀ 
پیروزی در مسابقات، رضایتمندی مخاطبان ورزش و جوانان را به دست آورند.وی با 
بیان اینکه »در مدیریت ورزشی، هر جا تمرکز و توجه کردیم و برنامه ریزی درست 
و استمرار در تلاش وجود داشت، جواب خوبی هم گرفتیم. این رمز موفقیت در 
ورزش است.«، افرود: در هندبال ظرفیت خوبی داریم و جایگاه این ورزش و جایگاه 

تیم های ملی ما در سطح منطقه و دنیا می تواند جایگاه خیلی بالاتری باشد.
کمکی  هر  و  شماییم  کنار  در  ما  امروز  از  کرد:  تأکید  ایرانسل  مدیرعامل 
بتوانیم، انجام می دهیم تا با پشتیبانی بیشتر، ورزشکاران عزیز ما بتوانند موفقیتهای 

بیشتری را در سطوح مختلف به ارمغان بیاورند و ان شاءالله در آینده باز هم خبرهای 
خوبی بشنویم و روز به روز شاهد درخشش بیش از پیش شما باشیم.

قرارداد ایرانسل و فدراسیون هندبال، در آستانۀ اعزام تیم ملی هندبال مردان 
و  لهستان  اسپانیا،  ملی  تیم های  با  رقابت  برای  اسپانیا،  چهارجانبۀ  تورنمنت  به 
در  آسیا  مردان  قهرمانی  مسابقات  دوره  بیستمین  در  شرکت  آمادگی  برای  ژاپن 
در  بانوان  هندبال  ملی  تیم  افتخارآفرینی  با  همزمان  و  سعودی  عربستان  کشور 
ارائه دهندۀ ۵G و  ایرانسل، نخستین  مسابقات قهرمانی جهان، منعقد شده است. 
رکورددار سرعت اینترنت در ایران، پیش از این نیز با حمایت از تیم ها و رقابت های 
ورزشی مختلفی مانند کاروان اعزامی ایران به المپیک، تیم ملی والیبال ایران در 
مسابقات قهرمانی آسیا، لیگ برتر فوتبال ایران، تیم های فوتبال پرطرفدار استقلال، 
رقابت های  شیراز،  در  خاورمیانه  رالی  بین المللی  مسابقات  تراکتور،  و  پرسپولیس 
جهانی »کونگ فو توآ« شیراز، تیم ستارگان ساری در لیگ برتر کشتی آزاد، اولین 
مسابقات موتور ریس ایران و… تلاش کرده تا در راستای مسؤولیت اجتماعی خود، 

از رشد و توسعۀ ورزش کشور حمایت کند.
ایرانسل همچنین پیرو تفاهم نامه ای با سازمان لیگ فوتبال اسپانیا »لالیگا« 
و با هدف دسترسی مشترکان ایرانسل به محتوای ویدئویی باکیفیت و اختصاصی 
نوجوانان، کمپ های  به ویژه در میان  ایران  فوتبال در  بهبود کیفیت  نیز  و  لالیگا 
استعدادیابی ایرانسل-لالیگا را طی سال های ۱۳۹۶ تا ۱۳۹۸ با حضور مربیان برتر 

لالیگا و چهره های برتر فوتبال کشور، برگزار کرد.
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روزنامه صبح ایران

شیشه و حشیش؛ الگوی مصرف غالب بین نوجوانان و زنان
مصرف مواد مخدر صنعتی باعث درمان مشکلات جسمی، جنسی و زناشویی نمی شود؛

درپی انتشار اخباری درباره ایجاد شدن یک ترک عظیم در بخشی از کوهستان مشرف 
بر جاده هراز و طرح احتمال بروز فاجعه انسانی در جاده هراز و سقوط بخشی از کوه در 
منطقه پلور، مسوولان وزارت راه و شهرسازی اعلام کردند که این مساله درحال پیگیری 
و بررسی است و بسته شدن یا نشدن محور هراز بستگی به سطح خطر و بحران احتمالی 

این مساله دارد.
چندی است که ویدئویی در فضای مجازی دست به دست می شود که در توضیحات 
آن ادعا می شود محدوده  روستای آب اسک بعد از پلور در جاده هراز در آستانه تخریبی 

بزرگ به دلیل سقوط کوه و ناپدید شدن تونل و جاده قرار دارد.  
و  غیرعامل  پدافند  نقل،  و  ایمنی حمل  مقررات،  تدوین  مرکز  رئیس   - نفیسی  رضا 
مدیریت بحران وزارت راه و شهرسازی-  در گفت و گو با ایسنا، در  این باره اظهارکرد: طی 
روزها و هفته های گذشته جلسات متعددی بین دستگاه های مختلف و متولیان این حوزه 
در این خصوص برگزار شده است. هفته قبل نیز جلسه ای در این زمینه داشتیم تا ببنیم 
تا ستاد  استانداری  از  یا خیر. همچنین دستگاه های مختلف  اتفاقی رخ می دهد  چنین 
بحران، سازمان زمین شناسی، سازمان راهداری، مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی و 
غیره گزارشهایی ارائه دادند و مقرر شد تا ضمن بازدید از منطقه گزارش دقیقی از وضعیت 

این محدوده از جاده هراز ارائه دهند.
وی افزود: مسئله این است که باید در وهله نخست در خصوص این مسئله و مخاطره 
ارزیابی صورت گیرد و حجم و بزرگی آن برآورد شود و بر آن مبنا اقدامات مورد نیاز اولویت 

بندی گردد
نفیسی ادامه داد: در این جلسه مقرر شد تا موضوع در دو سطح پیگیری و بررسی  
شود. در مرحله اول این مسئله قرار است در ستاد مدیریت بحران استان بررسی شود و با 
دعوت همه ذینفعان و متولیان به این نتیجه برسیم مشکل مطرح شده تا چه اندازه جدی 
است و در صورت نیاز موضوع باید به ستاد  مدیریت بحران کشور محول شود تا در آن 

جلسه تصمیم گیری لازم صورت گیرد.
رئیس مرکز تدوین مقررات، ایمنی حمل و نقل، پدافند غیرعامل و مدیریت بحران 
وزارت راه و شهرسازی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا در حال حاضر مسئله مطرح 
به  تلقی می کنید؟ گفت:  در حال حاضر  به عنوان یک مخاطره جدی و فوری  را  شده 
این موضوع به عنوان یک هشدار نگاه می کنیم اما تصمیم گیری برای انجام هرگونه اقدام 
به سطح خطر بستگی دارد؛ بنابراین باید منتظر بمانیم و ببینیم که چه نتایجی از سوی 

متولیان و دستگاه های مربوطه از بررسی این محدوده از جاده هراز اعلام می شود.

وزارت راه وجود ترک در 
کوهستان جاده هراز را تایید کرد
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گفت:  اقتصادی  مسائل  کارشناس  قنبری  علی 
به  که  دولت  سوی  از  اعلامی  تورم  به  توجه  با 
این  تبع  به  است،  درصد   ۵۰ بالای  رسمی،  صورت 
افزایش  با  تاکنون  سال  ابتدای  از  قیمت ها  موضوع 
سرسام آوری روبرو بوده، این در حالی است که قیمت 
برنج، حبوبات، روغن، قند و  از جمله  ارزاق عمومی 
شکر، چای، گوشت، مرغ و ...، این روز ها بسیار متورم 
شده و روز به روز نیز بر قیمت آن ها افزوده می شود، 
علاوه بر افزایش تورم و قیمت دلار که دلیل اصلی 
موضوعات  هستند،  قیمت ها  شدید  رفتن  بالا  این 
نیز  آن ها  که  دارند،  نقش  میان  این  در  نیز  دیگری 

باید مورد بررسی قرار بگیرند.
بر اساس جدیدترین گزارش مرکز آمار از افزایش 
قیمت کالا ها اساسی در یک سال گذشته، برنج درجه 
یک ۵۵ درصد، شیرینی خشک ۶۴ درصد، ماهی ۷۷ 
درصد، شیر ۴۲ درصد، ماست ۶۴ درصد، پنیر ۶۹ 
درصد، تخم مرغ ۴۶ درصد، قند ۶۶ درصد، شکر ۷۰ 

درصد و رب گوجه فرنگی ۸۵ درصد گران شده اند.
وحید شقاقی شهری، اقتصاددان در مورد پیش 
بینی تورم سه ماه پایانی سال ۱۴۰۰ به فرارو گفت: 
برآورد ها نشان می دهد که ما سال ۱۴۰۰ را با تورم 
نرخ  ماه  آذر  در  رساند.  اتمام خواهیم  به  تا ۴۵   ۴۲
تورم به ۴۳.۴ رسید، اما در این سه ماه آخر سال تورم 
یا در مسیر نزولی به سمت ۴۲ درصد می رود یا در 
سیر صعودی به سوی ۴۵ درصد حرکت خواهد کرد.
وی افزود: البته هر دو این ها بستگی به انتظارات 

تورمی دارد. یعنی با توجه به اینکه ارز ۴۲۰۰ تومان 
حذف نشده است و تا پایان سال حضور خواهد داشت 
و به سال بعد موکول شده است، کلیدی ترین عاملی 
به سمت ۴۵  آخر سال  ماهه  تورم سه  که می تواند 
بحث  کند،  هدایت  درصد   ۴۲ سمت  به  یا  درصد 

انتظارات تورمی است.
این استاد دانشگاه همچنین در پاسخ به سوالی 
با توجه به کلیات  درباره روند تورم در سال ۱۴۰۱ 
انتظارات  این  اگر  گفت:  نیز   ۱۴۰۱ بودجه  لایحه 
تورمی در سال ۱۴۰۰ پایدار بماند و روند مذاکرات 
به نتیجه برسد و ما شوک حاصل از انتظارات تورمی 
عوامل  حاصل  تورم  آینده  سال  باشیم،  نداشته  را 
نحوه  حاصل  که  معنا  بدین  بود.  خواهد  بنیادین 
بحث  همچنین  و  تومان   ۴۲۰۰ ارز  حذف  مدیریت 

کسری بودجه و منابع درامدی دولت خواهد بود.
قیمت ها؛  مدام  افزایش  اصلی  دلیل  چهار 
گران  مدام  کالاها  بخریم؟چرا  گزان  باید  مدام  چرا 

می شوند؟
در  اقتصادی  مسائل  کارشناس  قنبری  علی 
افزایش قیمت های  اینکه  به  اشاره  با  با فرارو  گفتگو 
اخیر در بازار کالا های اساسی تحت تاثیر رشد قیمت 
دلار و افزایش تورم بوده است، گفت: تورمی که طی 
چند سال مردم تحمل کرده اند، نظیر آن در گذشته 
رخ نداده، طبیعتاً در چنین وضعیتی قیمت ها در بازار 
کالا های اساسی و مایحتاج ضروری مردم با افزایش 

بسیار زیادی روبرو می شود.

وی افزود: با توجه به تورم اعلامی از سوی دولت 
که به صورت رسمی، بالای ۵۰ درصد است، به تبع 
این موضوع قیمت ها از ابتدای سال تاکنون با افزایش 
سرسام آوری روبرو بوده، این در حالی است که قیمت 
برنج، حبوبات، روغن، قند و  از جمله  ارزاق عمومی 
شکر، چای، گوشت، مرغ و ...، این روز ها بسیار متورم 
شده و روز به روز نیز بر قیمت آن ها افزوده می شود، 
علاوه بر افزایش تورم و قیمت دلار که دلیل اصلی 
موضوعات  هستند،  قیمت ها  شدید  رفتن  بالا  این 
نیز  آن ها  که  دارند،  نقش  میان  این  در  نیز  دیگری 

باید مورد بررسی قرار بگیرند.
قنبری اظهار داشت: بنابراین در وهله اول باید 
ترمز رشد  و  و کنترل کرده  مدیریت  را  قیمت دلار 
کوتاه  در  نیز  موضوعات  این  که  نیز کشید،  را  تورم 
تحریم ها  رفع  و  برجام  احیای  طریق  از  تنها  مدت 
به  توجه  با  دولت  باید  بنابراین  است،  پذیر  امکان 
مذاکراتی که در وین در جریان است، بتواند برجام 
را دوباره احیا کند، در غیر این صورت ما همچنان با 

افزایش تورم و گرانی های بیشتر روبرو خواهیم بود.
اتخاذ  اینکه  به  اشاره  با  اقتصاددان  این 
قیمت  افزایش  در  نیز  غلط  سیاست گذاری های 
اضافه کرد:  است،  بوده  موثر  بسیار  اساسی  کالا های 
اشتباه  سیاست گذاری های  این  نیز  دوم  وهله  در 
باعث بیشتر شدن گرانی ها شده است، در این زمینه 
برای  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  اختصاص  مثال  طور  به 
این  به  دارو،  و  اولیه  مواد  اساسی،  کالا های  واردات 

برسد،  مردم  دست  به  ارزانتر  کالا ها  که  بود  منظور 
ناکارآمدی  اما در عمل  افزایش قیمت دلار،  علیرغم 
باشد،  قرار  اگر  بنابراین  شد،  مشخص  سیاست  این 
فعلی  وضعیت  کند،  پیدا  ادامه  رویه  این  همچنان 

اصلاح نخواهد شد.
رشد  موجبات  که  دیگری  دلیل  داد:  ادامه  وی 
سنتی  بسیار  توزیع  نظام  آورده،  فراهم  را  قیمت ها 
توزیع  نظام  این  بوده،  معیوب  بسیار  که  است  کالا 
کالا باعث می شود، که اجناس به درستی و به قیمت 
مناسب به دست مصرف کنندگان نرسیده است، در 
این رابطه دلالان در سایه این نظام معیوب اقدام به 
دست به دست کردن کالا به منظور افزایش قیمت 
می کنند، یا کالا را احتکار کرده که در زمان گرانی 
و  سیستم  این  اصلاح  بنابراین  کنند،  عرضه  را  آن 
مکانیزه کردن آن از جمله اقداماتی است که می تواند 

وضعیت بازار کالای اساسی سروسامان دهد.
بر  نظارت  سویی  از  کرد:  نشان  خاطر  قنبری 
دولتی  امکانات  به  توجه  با  کالایی  بازار های  روی 
ممکن نیست و اگر سیستم توزیع مکانیزه و بر اساس 
به  درستی  به  کالا  هم  باز  نشود،  روز  استاندارد های 
برای  بنابراین  رسید،  نخواهد  مصرف کننده  دست 
را  اقدامات  این  باید  اساسی  کالا های  بازار  کنترل 
زنجیروار انجام دهد، در نهایت نیز دولت باید در این 
زمینه عزم جدی داشته باشد و تمام ارکان دولت در 
این زمینه هماهنگ باشند، در غیر این صورت وضع 

بازار ها تغییر نخواهد کرد.

چهار دلیل اصلی افزایش مدام قیمت ها
ارزاق عمومی مردم طی یک سال چقدر گران شده است؟


